

ԻՐԱՎԱԿԱՆ ՎԻՃԱԿԱԳՐՈՒԹՅՈՒՆ  
LAW STATISTICS  
İ DAAİ AAB NŌAŌEŌEÈÈÀ

Բաժինը ներառում է ԼՂՀ կառավարությանն առնթեր ԼՂՀ ոստիկանության տվյալները հանցագործության վիճակի մասին, այդ թվում առավել վտանգավոր և տարածված հանցագործություններն ըստ առանձին տեսակների:

Ըստ ԼՂՀ դատական ղեկավարամենտի տվյալների ներկայացված է տեղեկատվություն դատապարտվածների թվաքանակի, նրանց կազմի մասին, ըստ պատժի հիմնական չափերի դատապարտվածների բաշխման մասին:

**Հանցագործությունը** սոցիալ-իրավական նրկույթ է, որը ներառում է որոշակի տարածքում որոշակի ժամանակաշրջանի ընթացքում կատարված հանցանքը և բնութագրելի է քանակական և որակական ցուցանիշներով:

**Գրանցված հանցագործությունը** պաշտոնապես հաշվառման վերցված, հանրության համար վտանգավոր արարք է՝ նախատեսված ԼՂՀ քրեական օրենսգրքով:

**Մարդու դեմ ուղղված հանցագործությունը** նրա կյանքի, առողջության, ազատության, պատվի, արժանապատվության, սևեռական անձեռնմխելիության, սահմանադրական իրավունքների ու ազատությունների, ինչպես նաև ընտանիքի դեմ ուղղված հանցավոր ոտնձգություններն են:

**Ծանր և առանձնապես ծանր հանցագործությունը** ԼՂՀ քրեական օրենսգրքով նախատեսված, հանրության համար առավել մեծ վտանգ ներկայացնող դիտավորյալ կատարված արարք է:

**Հանցագործություն կատարած բացահայտված անձանց թվաքանակը** ԼՂՀ կառավարությանն առնթեր ԼՂՀ ոստիկանության կողմից պաշտոնապես հաշվառման վերցված անձինք են, որոնց նկատմամբ հարուցված են քրեական գործեր:

**Դատապարտվածներն** անձինք են, որոնց հանդեպ դատարանների կողմից ընդունված են օրինական ուժ ստացած դատապարտման վճիռներ:

The section contains data characterizing the state of criminality, including the most dangerous and most frequently committed crimes compiled by the Police of NKR by the Government of NKR.

The information of Judicial Department of the Republic of Nagorno-Karabakh presents data on the number of convicted, their composition and distribution by main types of punishment.

**Offences** is a socio-legal phenomenon comprising crimes committed on specific territory during specific period of time and having qualitative and quantitative measures.

**Recorded crime** is officially registered socially dangerous act, defined by the NKR criminal legislation.

**Personal crime** is a crime against life, health, freedom, honour, dignity, sexual immunity, constitutional rights and freedom, as well as family.

**Crave and special grave crime** is a deliberate act, representing a most danger for society defined by the NKR Crime Code.

**Offenders** are persons officially registered by Police of NKR by the Government of NKR of and against whom criminal cases were initiated.

**The convicts** are persons on whom sentences have been passed and have come into legal force.

Раздел содержит данные Полиции НКР при Правительстве НКР о состоянии преступности, в том числе по отдельным видам наиболее опасных и распространенных преступлений.

По данным судебного департамента НКР представлена информация о численности осужденных, их составе, о распределении осужденных по основным мерам наказания.

**Преступность** - социально-правовое явление, включающее преступления, совершенные на конкретной территории в течение определенного периода времени и характеризующееся количественными и качественными показателями.

**Зарегистрированное преступление** - взятое на официальный учет общественно опасное деяние, предусмотренное Уголовным кодексом НКР.

**Преступления против человека**- преступное посягательство, направленное против его жизни, здоровья, свободы, чести, достоинства, половой неприкосновенности, конституционных прав и свободы, а также против семьи.

**Тяжкое и особо тяжкое преступление**-умышленно совершенное деяние, представляющее наибольшую опасность для общества, предусмотренное Уголовным кодексом НКР.

**Численность выявленных лиц, совершивших преступления** лица, официально взятые на учет органами Полиции НКР при Правительстве НКР, на которых заведены уголовные дела.

**Осужденные**- лица, в отношении которых судами вынесены обвинительные приговоры, вступившие в законную силу.



